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Protokół z posiedzenia XXVI Sesji Rady Gminy Świercze, która odbyła się w dniu                                        
3 października 2013 roku w Urzędzie Gminy Świercze. 

 

W dniu  3 października 2013 roku o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze 
odbyła się XXVI Sesja Rady Gminy Świercze. Przewodniczący Rady Wiesław Kęsicki powitał 
Radnych oraz zaproszonych gości a także poinformował o usprawiedliwionej nieobecności 
Pani Marzeny Węgrockiej a także Pani Małgorzaty Chełstowskiej, stan radnych na 
posiedzeniu wynosił 13 osób na 15 uprawnionych do głosowania (lista obecności radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu). Następnie Pan 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu, kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji 

kultury za I półrocze 2013 roku. 

7. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pana Dariusza Błaszczyka zam. Strzegocin 86. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działki nr 447 położonej w Strzegocinie 

stanowiącej własność Gminy Świercze. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działki nr 122/2 położonej w Kowalewicach 

Włościańskich stanowiącej własność Gminy Świercze. 

10. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Pana Rafała Szczepańskiego zamieszkałego w 

Warszawie. 

11. Rozpatrzenie skarg Pana Andrzeja Balcerzaka zam. Kościesze 48. 

12. Zajęcie stanowiska w/s pisma Zakładu Mięsnego Lenarcik - Gotardy. 

13. Założenia do projektu budżetu Gminy Świercze na rok 2014. 

14. Podjęcie uchwały w/s nadania Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej  w Świerczach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków odpłatności za pomoc  w formie 

posiłku przyznanego w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania”. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na 2013 

rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Świercze. 

18. Odpowiedzi na interpelacje. 

19. Wolne wnioski. 

20.  Zamknięcie 0brad. 

 

Za przyjęciem odczytanego porządku dziennego sesji głosowało 13 radnych, porządek 
przyjęto jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował o wyłożonym do wglądu protokole z 
poprzedniej sesji Rady Gminy Świercze z dnia 01.08.2013 r. jeżeli nie będzie uwag co do jego 
treści zostanie on przyjęty w przedstawionej formie, zgodnie z punktem 3 porządku obrad a 
następnie poprosił o przedstawienie informacji o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji  
uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 
 
Ad:4  

Pan Wójt Adam Misiewicz poinformował o pracy w okresie międzysesyjnym: 

- w dniu 23 września 2013 r. odbyło się postępowanie egzaminacyjne na stopień nauczyciela 
mianowanego, z Publicznej Szkoły Podstawowej w Świerczach Pana Marcina Poznańskiego 
oraz z Publicznego Gimnazjum Pana Jose Pedro Langa, obaj Panowie w wyniku postępowania 
uzyskali stopień nauczyciela mianowanego, 

- odbyły się dwa zgromadzenia Międzygminnego Związku Regionu Ciechanowskiego na 
ostatnim spotkaniu zapadła decyzja odnośnie zwrotu składki inwestycyjnej która nastąpi do 
dnia 31 października 2013 roku, pozostałe składki członkowskie oraz odsetki będą zwracane 
w momencie likwidacji związku, składka inwestycyjna zostanie pomniejszona o kwotę około 
23 000,00 tys zł jest to kwota, która została poniesiona na przygotowanie dokumentacji 
technicznej, studium  wykonalności. W chwili obecnej miasto Ciechanów wystąpiło o 
odkupienie swojej części dokumentacji. 

- w miesiącu wrześniu odbyła się pierwsza kontrola oczyszczalni ścieków przeprowadzona 
przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Warszawie, Delegatura w 
Ciechanowie. W dniu wczorajszym został podpisany protokół, wynik badań prób są dobre 
cały proces technologiczny przebiega prawidłowo, jedyny problem to  mała ilość ścieków 
dopływających. Obecnie firma która buduje kanalizację działa dosyć prężnie, będzie 
podłączona większa ilość budynków w związku z powyższym ilość ścieków dopływających 
przyjmowanych przez oczyszczalnię będzie większa. 
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- odbyła się również ze strony Urzędu Marszałkowskiego  wizytacja świetlicy wiejskiej w 
Kowalewicach Włościańskich w związku ze złożony wnioskiem o płatność w sprawie 
refundacji kosztów na remont i zagospodarowanie terenu wokół świetlicy wiejskiej, 
wizytacja przebiegła pomyślnie żadnych uwag do realizacji tego zadania nie wniesiono, w 
związku z powyższym w niedługim czasie powinniśmy otrzymać refundację środków 
finansowych na konto Urzędu. 

- na poprzedniej sesji w dniu 1 sierpnia br zostały podjęte uchwały dotyczące zbycia 
nieruchomości z 30% bonifikatą w miejscowości Świerkowo na rzecz Państwa Dariusza i  
Iwonę Smutkiewicz oraz Pani Iwony Włoczewskiej. Wystąpiliśmy do zainteresowanych o 
złożenie deklaracji, Państwo Smutkiewicz złożyli negatywną deklarację, nie są w stanie 
zakupić za zaproponowaną cenę nieruchomości. Pani Iwona Włoczewska złożyła deklarację 
w której wyraziła chęć nabycia przedmiotowej nieruchomości, niestety po okresie dwóch 
tygodni powiadomiła Urząd, że bank nie udzieli jej kredytu, ze względu na niską zdolność 
kredytową. W związku z powyższym wycofała poprzednią deklarację i złożyła drugą 
negatywną.  

- odbył się przetarg na dowożenia uczniów do naszych szkół, w tym roku zainteresowanie 
było bardzo duże, oferty złożyło sześć firm. Najwyższa oferta opiewała na kwotę 69 142,00 zł 
natomiast najtańsza na kwotę 54 366,00 zł.  Poszczególne stawki kilometrowe oferentów 
przedstawiały się następująco: 

• Firma Ran Trans  z Wyszkowa – 3,94 zł brutto za kilometr 
• Usługi Transportowe Bogdan Raniszewski z Wyszkowa – 3,97 zł brutto za kilometr 
• Sanbud Dariusz Żmijewski z Nowego Miasta – 3,35 zł brutto za kilometr 
• PKS Ciechanów  - 3,10 zł zł brutto za kilometr 
• Sanimax Transport z Pułtuska – 3,24 zł brutto za kilometr  
• Auto Szkoła „Jarek” Jarosław Kęsicki ze Świercz - 3,15 zł brutto za kilometr.  

Komisja przetargowa wybrała ofertę najtańszą czyli PKS Ciechanów, która zaproponowała 
stawkę 3,10 zł a wartość ogólna opiewa na kwotę 54 366,00 zł. Ponadto na spotkaniu z 
dyrektorami szkół ustaliliśmy, że z uwagi na brak środków aby dzieci były dowożone trzema 
autokarami do dnia 31.01.2013 dzieci z Klukówka dojeżdżać będą do szkoły na godzinę 
późniejszą a w drugim semestrze dzieci ze Strzegocina.  

- w związku ze zmianą stawek opłat śmieciowych na poprzedniej sesji przygotowywana jest 
ulotka wyjaśniająca, którą otrzyma każde gospodarstwo, dołączona będzie również nowa 
deklaracja  a także  prośba o wskazanie wielkości i ilości posiadanych koszy. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Wiesław Kęsicki odczytał realizację uchwał podjętych na 
sesji w dniu 1 sierpnia 2013 roku (informacja stanowi załącznik nr 3). 
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Ad:5  

Zgodnie z pkt. 5 porządku obrad Przewodniczący Rady poprosił Radnych o zadawanie pytań : 

- Radny Flont: Chciałbym zadać Panu Wójtowi pytanie w sprawie ustawy śmieciowej, Pani w 
Kościeszach płaci od samego początku za wywóz śmieci niestety ale ani razu śmieci od Pani 
nie zostały odebrane. Osoba ta mieszka daleko od drogi głównej i nie jest w stanie 
wyprowadzać koszy do drogi, prosiłbym o jakieś rozwiązanie. I jeszcze jedno pytanie kiedy 
będzie wypłacana akcyza za paliwo? 

- Radny Sionek: Czy boisko w Świeszewie będzie czynne? Na siatce wisi kartka, że jest 
zamknięte do odwołania. 

- Radna Cygańska: Ja również w sprawie koszy, Pani Szczypińska do tej pory nie otrzymała 
kosza, ponadto Pan Wichowski ze Strzegocina również wystawia kosz ale te śmieci nie są od 
niego odbierane. 

- Radna Olszewska: Ja chciałabym zgłosić potrzebę wyrównania terenu wokół gabinetu 
rehabilitacji. 

- Radny Kutner: Pytałem już o to wcześniej o sprzedaż lamp, jak tam sprawa w tej kwestii. 
Druga sprawa to sprawa dotycząca energii elektrycznej, swego czasu gmina ponosiła duże 
koszty przy ul. Długiej. Pan Wójt informował nas, że tam dochodziło do jakiś kradzieży tego 
prądu, czy jakiegoś nielegalnego podłączenia do instalacji  i chciałbym się dowiedzieć czy to 
w jakiś sposób zostało rozwiązane. Następna kwestia to sprzedaż budynku w Klukowie, 
podjęliśmy uchwałę czy są jakieś działania prowadzone w tej sprawie?. Mam również także 
pytanie dotyczące punktu selektywnej zbiórki, wiem że gmina ma obowiązek taki punkt 
zorganizować, brak takiego punktu może spowodować, że mieszkaniec mając śmieci których 
nie może wyrzucić do kosza ze względu na rozmiar lub np: elektrośmieci to może je po 
prostu oddać firmie która wywozi śmieci i kosztami obciążyć gminę.  Kolejne pytanie to jest 
taki temat który do nas wraca chodzi o meliorację, z tego co dowiedziałem się w 
Inspektoracie Melioracji w Pułtusku rzeczywiście wpłynęły wnioski obejmujące meliorację i 
drenację działek rolników. Z informacji jakich zasięgnąłem wynika, że nasza Gmina nie jest 
jakoś aktywna w tej kwestii , ograniczyliśmy się w tym momencie do złożenia wniosków, jest 
sporządzona taka mapka z której wynika ze melioracją objęte były by Bylice i część Wyrzyk . 
Kolejne pytanie dotyczy tzw. planu oszczędnościowego, który jakiś czas temu był wdrożony z 
niego mamy mieć oszczędności rzędu 200 tys. zł chciałbym zapytać wprost, bo krążą jakieś 
plotki, pogłoski czy prawdą jest że jak jeden pracownik z Urzędu Gminy został pozbawiony 
dodatku kierowniczego, to kilku innych pracowników otrzymało jakieś stałe dodatki, premie, 
wzrost wynagrodzenia. Jak to wygląda bo takie pogłoski chodziły i chciałbym, żeby Pan Wójt 
to wyjaśnił i uciął te spekulacje. Jeszcze jedno pytanie dotyczące trenera środowiskowego w 
jaki sposób by Pan Wójt zapewni że jego zwolnienie nie pociągnie za sobą niekorzystnych 
skutków dla dzieci ze względu na zajęcia sportowe. Czy w jakiś sposób został 
zrekompensowany tak jak Pan Wójt zapowiadał dodatkowymi godzinami dla nauczycieli WF-
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u którzy poza lekcjami mogli by takie zajęcia prowadzić. Na jednej z poprzedniej sesji w 
czasie przerwy  jeden z sołtysów zwrócił się do radnych z zapytaniem, co robimy aby 
powstały nowe miejsca pracy na naszym terenie, jakaś przedsiębiorczość się rozwijała. 
Chciałbym żeby w tej kwestii Pan Wójt również powiedział co w tym kierunki jest czynione. 
31 lipca br odbyło się posiedzenia Zarządu Powiatu na które zaproszeni byli wszyscy 
wójtowie, miało dotyczyć miedzy innymi inwestycji drogowych, na to posiedzenie przybyli 
wszyscy wójtowie , nie było Pana Wójta nie wiem czym to było spowodowane, czy nie można 
było jakiegoś przedstawiciela oddelegować. Sprawa jest istotna, mówi się że tak mało jest 
inwestycji drogowych na terenie naszej gminy, a gdy przychodzi do jakiejś rozmowy brakuje 
przedstawiciela. Na tym właśnie posiedzeniu Zarządu Powiatu, przyjęty został plan aby 
środki które pozostały zagospodarować na wykonanie dokumentacji projektowej 
przebudowy odcinka Kościesze – Strzegocin jak również na przebudowę budowy drogi 
Gąsiorowo – Gnaty Wiśniany, której to przetarg został właśnie rozstrzygnięty. 

- Radny Siemborski: Ja chciałbym jeszcze jedno pytanie zadać w sprawie śmieci, interesuje 
mnie to niedociągnięcie firmy która wygrała u nas przetarg w pewnym z punktów było to ze 
firma poniesie koszty za nie dostosowanie się do warunków, za brak koszy za popełnione 
błędy mogliśmy naliczyć finansowe kary, czy jest to naliczone i jeszcze sprawa wydatków 
pieniędzy sołeckich na wieś Kowalewice. Pierwsza sprawa chciałbym wiedzieć jaka jest cena 
wykopania takiego stawu, czy to jest na godzinę, kwestia kopania też mi się trochę nie 
podoba z tego względu, że jeżeli coś się dzieje na terenie sołectwa to ja bardzo bym chciał 
wiedzieć kiedy te prace się rozpoczną i kiedy się zakończą. Druga rzecz to chodzi o 
poprawienie bezpieczeństwa na drodze Stpice. I jeszcze jedno pytanie dotyczące gazetki czy 
ta gazetka już całkiem zginęła czy to może chwilowa przerwa jakaś?. 

- Radny Dudek: kiedy będą odbierane takie śmieci jak sprzęt AGD? 

- Radny Kutner: W kwestii wykorzystania funduszy sołeckich chciałem się dowiedzieć czy 
zostały zakończone prace na Wyrzykach, Wyrzyki – Pękale  i Bylice. Prosiłbym o rozliczenie 
finansowo – rzeczowe jeśli nie to prosiłbym o jak najszybsze dokończenie tych prac.  

Ad: 6 

W dalszej kolejności Przewodniczący Wiesław Kęsicki poprosił Pana Wójta o przedstawienie 
informacji o przebiegu budżetu, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
przebiegu wykonania planu finansowego  samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2013 
roku. Pan Wójt przedstawił następujące informacje: Dochody budżetu Gminy Świercze 
planowane na rok 2013 po zmianach w kwocie 15.078.203,90 zł na dzień 30 czerwca 2013 r. 
zostały osiągnięte w kwocie 7.253.014,27 zł co stanowi 48,10 % planowanych dochodów; 
z czego dochody majątkowe zaplanowane w kwocie 1.909.131,00 zł zrealizowano w kwocie 
12.300,00 zł tj. 0,64 % planu , dochody bieżące zaplanowane w kwocie 13.169.072,90 zł 
wykonano w wysokości 7.240.714,27 zł tj. 54,98 % planu.  
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Na wydatki budżetowe gminy w 2013 r. zaplanowano po zmianach kwotę 13.232.768,90 zł, 
która w I półroczu została wykorzystana do wysokości 6.688.084,92 zł co stanowi 50,54 % 
planu; z czego wydatki majątkowe zaplanowane do realizacji w 2013 r. w kwocie 503.172,25 
zł wykonano do wysokości 8.140,05 zł tj. 1,62 % planu, wydatki bieżące zaplanowane w 
kwocie 12.729.596,65 zł zrealizowano w kwocie 6.679.944,87 zł co stanowi 52,48 % planu..  

Na dzień 30 czerwca 2013 r. budżet gminy zamknął się nadwyżką w kwocie 564.929,35 zł.  

W I-szym półroczu 2013r. spłacono 467.000,00 zł rat kredytów zaciągniętych w latach 
ubiegłych ; na obsługę długu (spłata odsetek) wydatkowano 188.808,47 zł.  

Zobowiązania gminy Świercze na dzień 30 czerwca 2013 r. z tytułu zaciągniętych kredytów, 
wyemitowanych obligacji komunalnych i pożyczki wynosiły 8.319.525,00 zł co stanowi 55,18 
% planowanych dochodów. 

Na dzień 30 czerwca 2013 r. stan zobowiązań (są to zobowiązania niewymagalne z tytułu 
dostaw towarów i usług) wynosił 495.268,64 zł. 

Należności budżetowe gminy na dzień 30.06.2013 r. wynosiły: 
 z tytułu podatków i opłat lokalnych 718.607,48zł 
       w tym należności wymagalne : 98.842,71 zł 
- w podatku dochodowym płaconym w formie karty podatkowej 1.190,00 zł 
- w podatku od nieruchomości 20.517,38 zł 
- w podatku rolnym 66.489,44 zł 
- w podatku leśnym 2.663,89 zł 
- w podatku od środków transportowych 7.982,00 zł 
 z tytułu opłat za najem, dzierżawę mienia komunalnego wraz z 

odsetkami 
3.802,42 zł 

       w tym należności wymagalne 3.802,42 zł 
 z tytułu opłat za ścieki 555,42 zł 

w tym należności wymagalne 555,42 zł 
 z tytułu wypłaconych zaliczek alimentacyjnych i świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego  
313.372,40zł 

       w tym należności wymagalne  313.372,40zł 
 
Na rachunkach bankowych gminy, gminnych jednostek budżetowych na dzień 30 czerwca 
2013 r. były zgromadzone depozyty złotowe w kwocie 406.657,26  zł. 

Na dzień 30 czerwca 2013 roku: 
 skutki obniżenia przez Radę Gminy górnych stawek podatkowych 

wyniosły 406.676,23zł 

              z czego:  
- w podatku od nieruchomości                                                              186.118,14zł 
- w podatku rolnym                                                                             174.569,94zł 
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- w podatku od środków transportowych                                              45.988,15zł 
 skutki udzielonych przez Radę Gminy ulg i zwolnień wyniosły 77.781,07zł 

               w tym  
- w podatku od nieruchomości                                                                76.964,07zł 
- w podatku od środków transportowych                                                   817,00 zł 
 Wójt umorzył zaległości podatkowe wraz z odsetkami na łączną kwotę 5.470,56 zł 

              w tym:  
- w podatku od nieruchomości                                                               2.155,00 zł 
- w podatku rolnym                                                                                2.973,45 zł 
- w podatku leśnym 58,11 zł 
- odsetki od zaległości podatkowych 284,00 zł 

Wójt odroczył termin płatności podatku od nieruchomości na kwotę 549,00 zł , podatku 
rolnego na kwotę 1.106,00 zł oraz odsetek na kwotę 54,00 zł . 
Plan dochodów dotacji celowych na zadania zlecone na rok 2013 po zmianach wynosi 
1.858.535,91 zł i został wykonany w kwocie 1.128.533,91 zł tj. 60,72 % planu. 

Plan wydatków związanych z realizacją zadań zleconych na rok 2013 po zmianach wynosi 
1.858.535,91 zł i został zrealizowany do wysokości 1.078.285,58 zł co stanowi 58,02 % planu. 

Plan dochodów dotacji celowych na zadania własne na rok 2013 po zmianach wynosi 
420.402,00 zł, dochody te wykonano w kwocie 283.674,00 zł tj. 67,48 % planu.  

Gmina Świercze otrzyma zwrot w wysokości 30% wartości poniesionych w roku 2012 
wydatków w ramach funduszu sołeckiego. ( dz.758 rozdz. 75814 § 2030 – 69.185,00 zł, § 
6330 – 7.109,00 zł). 

Plan wydatków związanych z realizacją zadań własnych sfinansowanych dotacjami na rok 
2013 po zmianach wynosi 344.108,00 zł, środki wydatkowano  w kwocie 246.642,04 zł co 
stanowi  71,68 % planu. 

Plan dochodów zadań realizowanych z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na rok 2013 wynosi 56.700,00 zł, realizacja 41.535,12 zł tj. 73,25 % planu. 
Wydatki związane z realizacją gminnych programów zwalczania narkomanii oraz 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania  alkoholizmowi zaplanowane w 
kwocie 59.200,00 zł zrealizowano do wysokości 35.242,21 zł co stanowi 59,53 % planu.  

W budżecie gminy Świercze na rok 2013 uchwalonym w dniu 28 grudnia 2012 roku Uchwałą 
Nr 127/XXI/2012 Rady Gminy Świercze przyjęto plan dochodów budżetowych w kwocie 
14.648.067,99 zł, plan wydatków budżetowych w kwocie 12.971.223,99 zł, nadwyżka 
budżetu w kwocie 1.676.844,00 zł. 

Na dzień 30 czerwca  2013 r. w wyniku zmian dokonanych w ciągu roku budżetowego 
uchwałami Rady Gminy Świercze i zarządzeniami Wójta Gminy plan dochodów budżetowych 
wynosi 15.078.203,90 zł, plan wydatków budżetowych 13.169.072,90 zł, planowana 
nadwyżka  wzrosła z kwoty 1.676.844,00 zł do kwoty 1.845.435,00 zł. 
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DOCHODY 

Dochody budżetowe gminy Świercze planowane na rok 2013 po zmianach w kwocie 
15.078.203,90 zł w pierwszym półroczu osiągnięto w kwocie 7.253.014,27 zł co stanowi 
48,10 % planu . 

DOCHODY BIEŻĄCE 

Dochody bieżące budżetu gminy Świercze planowane na rok 2013 po zmianach w kwocie 
13.169.072,90 zł wykonano do kwoty 7.240.714,27 zł tj. 54,98 % planu.  

Informacja z wykonania planu finansowego za I półrocze 2013 r.  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Świerczach 

 

Saldo początkowe na dzień 1 stycznia 2013 2 259,86 zł  

Niewykorzystana dotacja zwrócona organizatorowi w 
styczniu 2013 r. 

2 009,62 zł 

Planowana dotacja podmiotowa z budżetu gminy na rok 
2013 

144 000,00 zł 

  

PRZYCHODY 79 917,57 zł 

1. Otrzymana dotacja z budżetu gminy  77 000,00 zł 

2. Dotacja z Fundacji Orange  928,90 zł 

3. Przychody finansowe ( kapitalizacja odsetek) 23,53 zł 

4. Sprzedaż usług statutowych ( usługi reprograficzne)  62,00 zł 

5. Środki własne pozostałe na rachunku bankowym 250,24 zł 

6.Pozostałe przychody operacyjne ( dary książek od 
czytelników) 

652,90 zł 

 

Koszty okjrtioejrtijuritjerjoierjotiwerotjeorit9ertuo   78 201,94 zł 

Stan zobowiązań niewymagalnych na dzień 30 czerwca 
2013 r.  

         1174,01 zł 

Stan środków na rachunku bankowym na dzień30 czerwca 
2013 r. 

        1889,64 zł 

Po przedstawieniu przez Wójta powyższych informacji Przewodniczący poprosił Panią 

Kalinowska o odczytanie stanowiska komisji podjętego w dniu 26 września br.: „Wszystkie 

komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawioną informację”. Z uwagi na brak pytań do 

przedstawionych informacji przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia. 
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Ad:7 

Pismo Pana Dariusz Błaszczyka odczytał Pan Wiesław Kęsicki, prośba dotyczyła wyrażenia 

zgody na sprzedaż działki nr 447 znajdującej się w miejscowości Strzegocin. Następnie 

podjęte stanowisko na wspólnej komisji odczytał Radny Dębski: „Komisje pozytywnie 

ustosunkowały się do w/w pisma”. W dalszej kolejności przystąpiono do głosowania za 

pozytywnym zaopiniowaniem  pisma Pana Błaszczyka. Za przyjęciem wniosku głosowało 13 

radnych, w związku z powyższym wniosek przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 8 

Informacji udzielił Pan Adam Misiewicz, który poinformował, że konsekwencją pisma 

omawianego w punkcie 7 jest podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działki nr 447 w trybie 

przetargowym. Został wykonany  operat szacunkowy na tą działkę, została ona wyceniona na 

kwotę 17 00,00 z. Taka wartość zostanie przyjęta do przetargu. Następnie Przewodniczący 

poprosił o odczytanie wspólnego stanowiska komisji. Stanowisko odczytała  Radna 

Cygańska:” Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Odczytano projekt 

uchwały i przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych – uchwałę 

przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 9 

Głos zabrał Pan Adam Misiewicz, poinformował, że przedmiotem sprzedaży jest działka nr 
122/2 sąsiadująca z działką Pani Bogumiły Zapert, na której postawiony jest budynek 
gospodarczy stanowiący jej własność. Rzeczoznawca wycenił te nieruchomość na kwotę 
20 000,00 zł nie uwzględniając budynku gospodarczego. Niestety pojawił się problem 
ponieważ dojazd przez tą działkę posiada również siostra Pani Zapert. W związku z 
powyższym w uzgodnieniu z Panią prawnik ustaliliśmy że należałoby ustanowić służebność 
każdorazowego przejazdu. Ponadto żyje jeszcze mama obu Pań, zasięgnęły one rady 
prawnika i prawdopodobnie wystąpią z wnioskiem do sądu o zasiedzenie tej działki. Istnieje 
również pozwolenie na budowę  wydane przez Naczelnika Urzędu w roku 80 na budowę 
budynku gospodarczego. Po krótkiej dyskusji odczytano projekt uchwały i przystąpiono do 
głosowania, za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych – uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad:10 

Pan przewodniczący odczytał pismo Pana Rafała Szczepańskiego, które stanowi załącznik nr 4 

do protokołu. Stanowiska komisji odczytała Pani Radna Kalinowska „Komisje ustosunkują się 

na posiedzeniu sesji”. Następnie Pan Wójt poinformował, iż działka 46/1 stanowi drogę 

gminną w Kościeszach i część jej przebiegu stanowi zabytkowa aleja kasztanowcowa , która 
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jest wpisana do rejestru zabytków. W drugiej części ta droga przebiega pomiędzy działkami 

stanowiącymi własność Pana Rafała Szczepańskiego, fizycznie tej drogi nie ma, jest to po 

prostu łąka. Chcąc przychylić się do prośby Pana Szczepańskiego jest możliwy następujący 

scenariusz , dopuszczalny jest podział geodezyjny, należy wykonać wstępny projekt podziału, 

na podział musi wyrazić zgodę konserwator zabytków, następnie należy zdjąć ten odcinek 

drogi  z kategorii drogi gminnej, ponieważ ta droga ma nadany swój numer, dołożyć działkę 

która przebiega obok Pana Cendrowskiego do statusu drogi gminnej dokonać zmiany 

klasyfikacji gruntu i dopiero wtedy będzie można podjąć uchwałę o zbyciu. Jest to procedura 

długotrwała i kosztowna, wartość robót może przewyższyć wartość tej drogi. W związku z 

powyższym Wójt przedstawił swoje stanowisko, że jeżeli Pan Szczepański jest naprawdę 

zainteresowany sprawą,  dokona tych wszystkich zmian na swój koszt tzn. wpłaci daną kwotę 

do gminy na zasadzie porozumienia i my wszystkie te podziały jako gmina wykonamy to 

możemy się przychylić  do jego prośby. Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania 

wniosku Pana Wójta, za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych – wniosek przyjęto 

jednogłośnie.  Na posiedzenie przybył Pan Stanisław Guzel – dyrektor Oddziału Powiatowej 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Golądkowie. 

Ad:11 

Pan Przewodniczący odczytał pisma Pana Andrzeja Balcerzaka w sprawie skarg na brak 

działań ze strony Wójta na  realizację uchwały.(stanowią one załączniki nr 4 i 5 do protokołu). 

Stanowiska komisji odczytała Radna Kalinowska; „Komisje ustosunkują się na posiedzeniu 

sesji”. Następnie głos zabrał Radny Flont który poinformował, że: „ Droga jest  przejedna 

elegancka wyszykowana wyrównana, mają być jeszcze w sobotę przeprowadzane prace. Jest 

tylko taka propozycja aby wywrotkę tłucznia która jest koło Pana Ceranowskiego, proponuje 

ten tłuczeń porównać i więcej tam nic robić. W tej chwili droga jest dobra i szeroka . Pod 

droga trzeba tylko założyć przepust, który jest w rowie koło Pana Balcerzaka, a który jest nie 

potrzebny absolutnie ponieważ Pan Balcerzak ten rów zasypał. Przepust leży nie potrzebny 

trzeba go z tamtą wykopać i założyć go tam gdzie będzie funkcjonował. Ja uważam osobiście, 

że te wszystkie skargi to jest jedno wielkie kretyństwo.” Głos zabrał również Przewodniczący 

który poinformował, że „ W pewnym momencie Pan Balcerzak miał rację, my ją mu 

przyznaliśmy wtedy ta droga była w kiepskim stanie. Dzisiaj droga jest w dobrym stanie w 

sobotę dowieziona zostanie pospółka, stan jej będzie jeszcze lepszy. W chwili obecnej 

stwierdzam, że Pan Balcerzak nie ma racji, to są tylko i wyłącznie porachunki sąsiedzkie. My 
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w to się nie pozwolimy wciągnąć proponowałbym uznać skargę za bezzasadną”. Głos zabrał 

także Pan Wójt, który poinformował, że w sobotę prace zostaną dokończone, ziemia która 

znajduje się w dole zostanie wywiezione będą to 3-4 samochody, dowieziony zostanie 

tłuczeń i wyżwirowane, natomiast przepustów na chwilę obecną nie posiadamy. W związku z 

koniecznością przygotowania projektu uchwały w tej sprawie Przewodniczący zarządził 10 

minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący udzielił głosu Panu Stanisławowi Guzel – dyrektorowi Oddziału 

Powiatowego ARiMR w Golądkowie. Pan dyrektor poinformował że są w trakcie wydawania 

decyzji ONW, środki będą wypłacane po 15 października br . Decyzje będą przysyłane tylko w 

przypadku różnic. Decyzje obszarowe będą wydawane w dalszej kolejności natomiast środki 

wypłacane od 1 grudnia br. Wysokość płatności na rok 2013 wynosi 830,30 zł do hektara, 

płatność uzupełniająca 139,39 do hektara.  Do roślin strączkowych dopłata wynosić będzie 

719,13 zł do hektara. Od dnia 8 do 20 października trwa nabór wniosków z dwóch działań a 

mianowicie Odnowa i Rozwój Wsi, warunkiem jest opłacanie co najmniej jeden rok składek 

KRUS. Działanie w tej formie będzie ostatni raz, jest to projekt łatwy jeżeli chodzi o 

pozyskanie środków i rozliczanie. Pan Guzel wspomniał również o podtopieniach 

występujących na terenie gminy Świercze oraz złożonych wnioskach, omówił proces 

składania, weryfikacji i kryteria tych wniosków. Po przedstawionych informacjach Pana 

Dyrektora , Pan Wiesław Kęsicki wznowił posiedzenie sesji. Sale obrad opuścił Radny Dębski. 

Przewodniczący odczytał projekt przygotowanej uchwały w sprawie skargi Pana Balcerzaka i 

zaproponował przegłosowanie wniosku Pana Radnego Flonta o uznanie skargi za 

bezzasadną. Przystąpiono do głosowania za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych, 

przeciw  - 1 radny, wstrzymał się od głosu 4 radnych. Wniosek Radnego Flonta został przyjęty 

większością głosów. Przewodniczący przedstawił uzasadnienie do uchwały, odczytał projekt i 

ponownie przystąpiono do głosowania projektu uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało – 

7 radnych, przeciw – 1 głos, od głosu wstrzymało się 4 - radnych. Uchwałę przyjęto 

większością głosów. 

 

 

Ad:12 

Przewodniczący odczytał pismo Zakładu Mięsnego Lenarcik w sprawie dostarczania ścieków 

do oczyszczalni w Ostrzeniewie. W trakcie odczytywania pisma na salę obrad powrócił Radny 
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Dębski. Stanowisko w sprawie odczytał Radny Dębski:” Komisje wyraziły chęć współpracy po 

wcześniejszym uzgodnieniu kwestii dotyczących między innymi badań próby ścieków, 

przeprowadzenie konsultacji z projektantem oczyszczali oraz skonstruowaniu umowy 

zawierającej wszelkie szczegóły”. Głos zabrał Radny Flont i zapytał czy Pan Lenarcik może 

przywozić ścieki swoim własnym transportem. W dalszej kolejności głos zabrał Pan Adam 

Misiewicz, który poinformował że Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska jeszcze prób 

nie pobrał z oczyszczalni Pana Lenarcika, w chwili obecnej jest ona na rozruchu, Zakład Usług 

Wodnych w Mławie również pobierze próby aby wyniki były z dwóch niezależnych 

laboratoriów , te próby będą pobierane przez kilka dni. Gdyby doszło do współpracy to było 

by to korzystne dla naszej oczyszczalni, obniży nasze koszty, będzie większy przerób. Gdyby 

wystąpiły jakieś problemy z dostarczanymi ściekami to ewentualne  kary należy przerzucić na 

dostawcę. W przypadku gdyby Pan Lenarcik chciał własnym transportem dowozić ścieki 

musiałby założyć i zarejestrować taką działalność. Należy się zastanowić nad stawką dla 

ścieków podczyszczonych, ponieważ w naszej uchwale odnośnie cen ścieków mamy tylko 

dwie ceny dla ścieków dowożonych z gminy i z poza naszego terenu. Pan Lenarcik zwrócił się 

z takim zapytaniem również do Ciechanowa, Sońska, Makowa Mazowieckiego i szuka jak 

najkorzystniejszej ceny za dowóz ścieków. Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania 

wniosku Radnego Flonta i Radnego Adamiaka mówiącego o chęci współpracy na ściśle 

określonych zasadach, za przyjęciem wniosku głosowało - 12 radnych, 1 głos wstrzymujący 

się. Wniosek przyjęto większością głosów. Odpowiedzi na pismo udzieli Pan Wójt 

Ad:13 

Założenia do projektu budżetu gminy na rok 2014 przedstawił Pan Wójt:  

Dane ogólne z projektu budżetu państwa 

- wzrost cen towarów i usług wyniesie 2,4% 

- przyszłoroczne przeciętne wynagrodzenie w gospodarce narodowej ma wynieść 3.746 zł – 

nominalny wzrost o 3,5% 

- stawki VAT pozostaną takie same jak w roku 2013  

- nie będzie wzrost wynagrodzeń nauczycieli 

- minimalne wynagrodzenie wzrost z 1600 zł na 1680 zł 

- w roku2014 maksymalne stawki podatków i opłat lokalnych planowany wzrost o 0,9 % 

Wydatki inwestycyjne planowane na 2014 rok w budżecie gminy: 

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świercze etap II – 2.231.944,27 zł 
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- modernizacja budynku w Świerczach przy ul. Długiej( wymiana dachu, rynien oraz instalacji 

elektrycznej)- nie ma jeszcze kosztorysu, 

- wykonanie przejścia sieci kanalizacji sanitarnej pod linia kolejową E-65 w Świerczach – 

80.000,00 zł 

- zakup kosiarki 8.500,00 zł 

- zakup wiaty przystankowej w miejscowości Kosiorowo – 5.000,00 zł 

- projekty realizowane w porozumieniu z Samorządem Województwa Mazowieckiego: 

przyśpieszenie wzrostu konkurencyjności Województwa Mazowieckiego 5.813,24 zł i rozwój 

elektronicznej administracji 14.104,61 zł  

Wydatki bieżące: projekty 

- GOPS  - projekt systemowy „Krok po kroku”  - 75.000,00 zł 

- szkoły podstawowe – „Wiedza i umiejętności otwierają świat” – wydatki w roku 2014 to 

kwota 206.243,15 zł 

- laptopy 8.3. ”Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu na terenie Gminy Świercze” – 

2.078.744,00 zł  

- doposażenie oddziałów przedszkolnych (projekt systemowy) – „Wsparcie na starcie w 

Gminie Świercze”- wnioskowana kwota dofinansowania 277.530,00 zł 

- wydatki na odbiór śmieci w 2014 roku – 429.831,36 zł 

Stanowisko komisji w sprawie założeń do budżetu  odczytała Radna Cygańska: „Wszystkie 

komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawioną informację” . 

Ad:14 

W związku ze zmianą ustawy o organizacji instytucji kultury i ustawy o bibliotekach oraz 

obowiązku dostosowania do zmian legislacyjnych Pani Kierownik Gminnej Biblioteki 

Publicznej opracowała nowy statut dostosowany do obecnie obowiązujących przepisów. 

Stanowisko komisji odczytała Radna Kalinowska „Wszystkie komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały” następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały , w 

trakcie odczytywania salę narad opuścił Radny Dębski, po odczytaniu przystąpiono do  

głosowanie – za przyjęciem odczytanej uchwały głosowało 12 radnych. Uchwałę przyjęto 

jednogłośnie. 

Ad:15 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Świerczach. Pani Magdalena Szulecka odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 
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warunków odpłatności za pomoc w formie posiłku przyznanego w ramach wieloletniego 

programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. Na salę wrócił Radny Dębski. Stanowisko 

komisji odczytała Radna Kalinowska;” Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Następnie przystąpiono do głosowania uchwały – za przyjęciem uchwały głosowało 

13 radnych. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad:16 

W dalszej kolejności Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian do 

uchwały budżetowej gminy Świercze na rok 2013, Pani Anna Puchalska przedstawiła 

następujące informacje: 

- zmniejsza się dochody bieżące budżetu gminy o kwotę 180.000,00 zł wynikające z tytułu 

wpływów z podatku rolnego od osób fizycznych w wysokości – 20.000,00 zł, wpływów z 

podatku od środków transportowych w wysokości – 10.500.00 zł, wpływów z opłaty 

śmieciowej w wysokości – 95.000,00 zł, wpływów z podatku od czynności cywilnoprawnych 

w wysokości – 25.000,00 zł, wpływów z opłaty eksploatacyjnej w wysokości 2.000,00 zł, 

udziałów gminy w podatku dochodowym od osób prawnych w wysokości – 1.500,00 zł, 

wpływów za świadczone usługi opiekuńcze w wysokości 6.000,00 zł, wpływów za 

odprowadzanie ścieków w wysokości 15.000,00 zł, wpływów z rozliczeń z lat ubiegłych 

(podatek VAT) w wysokości 1.000,00 zł, wpływów z tytułu zwrotów wypłaconych świadczeń z 

funduszu alimentacyjnego w wysokości 4.000,00 zł zmniejszenie dochodów budżetowych 

dokonuje się na podstawie analizy wykonania dochodów budżetowych za trzy kwartały 2013 

roku. Dochody bieżące budżetu gminy zwiększa się o kwotę 38.850,00 zł w tym o kwotę 

32.250,00 zł środki pochodzą z podziału rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, o 

kwotę 4.000,00 zł tytułem naliczonej kary dla Wykonawcy za nienależyte wywiązanie się z 

umowy na „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych przez mieszkańców w Gminie Świercze” oraz o kwotę  2.800,00 zł tytułem 

wniesionych opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Na podstawie 

zawartych umów oraz analizy wykonania wydatków budżetowych za 3 kwartał 2013 r 

dokonuje się zmniejszenia bieżących wydatków budżetowych o kwotę 92.878,15 zł. Istotna 

zmiana jest zmniejszenie wydatków o kwotę 45.000,00 zł (niższą wartość usług związana z 

odbiorem odpadów komunalnych po rozstrzygnięciu przetargu i zawarciu umowy z 

wykonawcą). Zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia osobowe w GOPS o kwotę 

10.000,00 zł, w Urzędzie również o kwotę 10.000,00 zł. ponadto w Urzędzie zmniejsza się o 
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kwotę 6.000,00 zł – wydatki na składki na ubezpieczenie społeczne zwiększając jednocześnie 

wynagrodzenie bezosobowe o kwotę 15.740,00 zł. Bieżące wydatki budżetowe zwiększa się 

o kwotę 101.728,15 zł w tym: 

- o kwotę 32.250,00 zł na wydatki związane z realizacją zadania „Pochylnia dla osób 

niepełnosprawnych w PSP w Strzegocinie” 

- o kwotę 8.000,00 zł na zakup paliwa do równiarki, 

- o kwotę 2.800,00 zł na wydatki związane z realizacją gminnego programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych 

- o kwotę 3.900,00 zł na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o 

charakterze socjalnym 

- o kwotę 17.000,00 zł na zakup energii elektrycznej w oczyszczalni. 

W wyniku zmian dokonanych niniejsza uchwała w planie dochodów i wydatków ulega 

obniżeniu kwota planowanej nadwyżki budżetowej z kwoty 1.845.435,00 zł do kwoty 

1.695.435,00zł. W celu realizacji uchwały budżetowej zachodzi konieczność zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego w kwocie 150.000,00 zł z przeznaczeniem na spłatę rat kredytów 

zaciągniętych w latach ubiegłych. Podczas wypowiedzi salę narad opuścił Radny Flont oraz 

Radny Siemborski. Przewodniczący poprosił Radnego Dębskiego o odczytanie stanowiska 

komisji:” Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” w dalszej kolejności 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały (na salę wrócił Radny Flont) i przystąpiono do 

głosowania – za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad:17 

W dalszej kolejności Pani Skarbnik przedstawiła założenia do zmiany w Wieloletniej Prognozy 

Finansowej które wynikają z uwagi na dostosowanie planowanych wartości realizowanych 

przedsięwzięć do wartości wynikających z zawartych umów. Zmieniają się przedsięwzięcia, 

czyli wartość przedsięwzięcia budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świercze II 

etap po podpisaniu umowy spada wartość tego projektu z kwoty 2.422.556,00 zł do kwoty 

2.231.945,00 zł i w wydatkach bieżących wyższa kwota była zakładana jeśli chodzi o odbiór 

odpadów komunalnych, po zawarciu umowy kwota ta ulega obniżeniu, w   roku 2013 

wartość planowana wynosiła  238.158,00 zł zgodnie z zawarta umową 214.915,68 zł, w 2014 

roku 476.315,00 zł to był plan a realizacja 429.831,36 zł, pierwsze półrocze roku 2015 plan to 

kwota w wysokości 238.158,00 zł a wykonanie 214.915,68 zł. W trakcie wypowiedzi na salę 

powrócił Radny Siemborski. Radna Cygańska odczytała stanowisko komisji : „Wszystkie 
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komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.” Następnie Pani skarbnik odczytała 

projekt uchwały i przystąpiono do głosowania za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych – 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

Ad: 18 

Odpowiedzi na Interpelacje udzielił Wójt:  

Interpelacje Radnego Ryszarda Flonta i Radnej Anny Cygańskiej: wszelkie reklamacje 

dotyczące koszy oraz odbioru odpadów zostaną przekazane Pułtuskiemu Przedsiębiorstwu  

Usług Komunalnych, w sobotę będzie kolejna dostawa pojemników, zostaną dostarczone do 

osób które jeszcze  nie otrzymały koszy, droga dojazdowa do Pani Krajewskiej zostanie 

sprawdzona, natomiast z opłaty nie można nikogo zwolnić, nie ma także możliwości umorzeń 

tych opłat. Druga część interpelacji dotyczyła wypłaty akcyzy za paliwo, zostanie ona 

wypłacona do końca października. 

Interpelacja Radnego Zdzisława Sionka: Wójt poinformował, że nic w tej sprawie nie wie, 

próbował skontaktować się w trakcie sesji z Panią Dyrektor, niestety dziś wszystkie Panie są 

na szkoleniu. Pani dyrektor miała przygotować regulamin korzystania z boiska, który będzie 

regulował również dostępność boiska dla osób z zewnątrz, oczywiście odpłatnie.  

Interpelacja Radnej Jadwigi Olszewskiej: w sprawie wyrównania terenu przy budynku 

rehabilitacji w Strzegocinie. Prace te zostały zlecone i zostaną wykonane w przyszłym 

tygodniu.  

Interpelacje Radnego Juliana Kutnera:  

1. Sprzedaż oświetlenia ulicznego monitorujemy, do końca roku transakcja dojdzie do finału. 

Jeżeli chodzi o sprzedaż budynku w Klukówku to został on ponownie wystawiony do 

sprzedaży w drodze przetargu, kwota nie została obniżona.  

2. Punkt selektywnej zbiórki odpadów – może być prowadzony jako punkty mobilne lub w 

formie ustawionych kontenerów, przy Urzędzie już stoi taki pojemnik na elektrośmieci, 

natomiast w formie mobilnej była prowadzona jedna zbiórka druga planowana jest na 12 

października br., natomiast 19 października br. zbiórka śmieci wielkogabarytowych. Do 

mieszkańców wraz z deklaracjami zostaną dostarczone ulotki w których, te informacje będą 

zawarte.  

3. Odnośnie melioracji gruntów – mówi Pan dużo o aktywności, ja nie wykazuję tu jakiejś 

zbytniej opieszałości, cały czas jestem w kontakcie z WZMiUW w Ciechanowie, są 

sporządzone mapy zresztą na mój wniosek. Planowane są dwa obiekty tj. Wyrzykach, 
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Wyrzykach – Pękalach i na Bylicach. Drugi to część miejscowości Świercze, Ostrzeniewo, 

Prusinowice, Sulkowo i trzeci obszar to pogranicza naszej gminy rejon  Kowalewic Nowych i 

Kowalewice Włościańskie to zadanie było już swego czasu opracowane, jest sporządzona 

dokumentacja techniczna. Wykonane zostało tylko w małej części na terenie gminy Winnica. 

Podjęte są też działania dotyczące udrożnienia odpływu na rzece Kolnica jest to zadanie 

które przyszłościowo będzie wiązało się z melioracją Sulkowa i pogranicza Prusinowic. 

Planowane są w najbliższym czasie spotkania z sołtysami i rolnikami w tej sprawie z udziałem 

WZMiUW.  

4. Odnośnie planu oszczędnościowego, redukcji etatów pyta Pan czy były jakiś premie 

dodatki w Urzędzie – żadnych nowych dodatków nie było, zgodnie z regulaminem 

wynagradzania jeżeli pracownik przebywa na urlopie macierzyńskim lub długim zwolnieniu 

lekarskim  to pracownikowi zastępującemu przysługuje dodatek do wynagrodzenia w 

wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego pracownika zastępowanego i taki aktualnie 

dodatek ma Pan Dariusz Raźniewski w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego 

zastępowanego pracownika Pani Doroty Mazurkiewicz przebywającej na urlopie 

macierzyńskim.  

5. Odnośnie zajęć sportowych w szkołach – to są zajęcia dodatkowe realizowane przez 

nauczycieli WF-u zarówno w szkole podstawowej jak i w gimnazjum, dodatkowo Pan Andrzej 

Malon prowadzi nabór na  odpłatne zajęcia na hali sportowej.  

6. Pozyskiwanie nowych inwestycji przynoszących nowe miejsca pracy – są to zadania 

związane z rozwojem naszej infrastruktury i konia z rzędem temu kto powie czym kierują się 

firmy, przedsiębiorcy w wyborze miejsc na lokalizację, staramy się aby  plany 

zagospodarowania zawierały wyznaczenie nowych terenów pod działalności przemysłowe. 

Jako jedna z niewielu gmin jesteśmy udziałowcem w Mazowieckim Funduszu Poręczeń 

Kredytowych, który kieruje swoje działania na przedsiębiorców. Miał powstać zakład 

produkcyjny w Klukówku na działce zbytej przez gminę (po dawnym wlewisku) jednak 

przedsiębiorca nie uzyskał dofinansowania do tego przedsięwzięcia.  

7. Kolejna sprawa posiedzenie Zarządu w dniu 31 lipca br. – obowiązki niestety tak się 

układają, że nie zawsze mogę być na spotkaniach. Pan Starosta otrzymał informacje na 

piśmie w sprawie przebudowy odcinka Gąsiorowo – Bielany i partycypacji w kosztach, w 

piśmie poinformowałem, że nie jesteśmy w stanie partycypować w kosztach przebudowy tej 

drogi, a priorytetem gminy jest przebudowa drogi Strzegocin – Kościesze, sam Pan Starosta 
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pochwalił się na sesji w dniu 1 sierpnia br. ze zostały przeznaczone środki finansowe na 

wykonanie tej że dokumentacji tak więc pomimo mojej nieobecności działania wójta okazały 

się skuteczne.  

8. Fundusz sołecki wsi Wyrzyki, Wyrzyki – Pękale i Bylice. Na dzień dzisiejszy zadania w 

Bylicach i Pękalach nie były jeszcze realizowane, planowane są na miesiąc październik, 

natomiast fundusz sołecki wsi Wyrzyki został wykonany w całości. Z funduszu sołeckiego 

2012 roku były zakupione przepusty. W tym roku zostały zamontowane  oraz oczyszczono 

rów  na odcinku pomiędzy drogą powiatową a torami kolejowymi. W najbliższym czasie 

wywieziemy karpy, które pozostały po kopaniu tego rowu. 

 

Interpelacja Radnego Dariusza Siemborskiego:  w sprawie funduszu sołeckiego w 

Kowalewicach Włościańskich, oczyszczanie stawu jest jeszcze w trakcie prac, do 15 

października Pan Waldemar Wasik zobowiązał się wyrównać teren i doprowadzić go do 

właściwego  stanu. Stawka godzinowa 200,00 zł netto za wykonaną pracę. Wybór tej firmy 

podyktowany był przede wszystkim wielkością koparki. Jeżeli chodzi o Fundusz Sołecki w 

Stpicach to wycięcie drzew planowane jest na 20 października br., mamy tam usunąć karpy 

na zjeździe. Kolejne pytanie dotyczyło gazetki świerczewskiej zadanie to przejęła Pani 

Dyrektor Gminnej Biblioteki w Świerczach, jest już na końcowym etapie opracowania 

numeru. W przeciągu dwóch tygodni powinna zostać wydrukowana i starym zwyczajem 

rozprowadzona przez sklepy na terenie gminy.  

Ad:19 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, zasygnalizował sprawę sprzedaży działek w 

Świerkowie, były dwa rozwiązania jedno aby zwrócić się z oficjalnym pismem do 

zainteresowanych z informacją, że mają 3 letni okres na zebranie funduszy na zakup tych 

działek, drugie rozwiązanie Pani Skarbnik dotyczące drastycznej podwyżki czynszu. W chwili 

obecnej jest to opłata w wysokości 25,00 zł wnoszona raz na rok. Pan Radny Ostrzyniewski 

zaproponował aby podjąć się negocjacji co do ceny nieruchomości. Pan Wójt poinformował 

że bank określił zdolność Pani Włoczewskiej na 20 tys. zł Pan Smutkiewicz również 

zaproponował kwotę 20 tys. zł. działek tych niestety nie da się podzielić na mniejsze. Pan 

Przewodniczący zaproponował aby sprawą zajęła się Pani Prawnik, która powinna 

zaproponować takie rozwiązanie, które umożliwi Gminie sprzedaż tych działek.  
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Przewodniczący zawiadomił, że wpłynęło pismo z Nadleśnictwa w Pułtusku dotyczące 

eksmisji Pana Zbigniewa Wichowskiego zamieszkałego w Strzegocinie (osada leśna) oraz 

wskazanie lokalu zastępczego dla zainteresowanego. Pan Wójt poinformował, że pismo 

zostało skierowane do Pani Prawnik w celu sprawdzenia naliczanego odszkodowania za 

najmowany lokal o którym mowa w piśmie.  

Pan Przewodniczący skierował pytanie do Radnych którzy są członkami Gminnej Spółdzielni  

czy akt sprzedaży już się dokonał , ponieważ obiecali drobna kwotę na piłki do hali . Radny 

Ostrzyniewski poinformował, że chcieli przeznaczyć na ten cel kwotę 2000,00 zł, odbyło się 

głosowanie, ale niestety radni zdecydowali , że na chwilę  obecną tych pieniędzy mamy nie 

ruszać.  

Głos zabrał również Radny Kutner, który chciał sprostować  informację, którą przedstawił 

Pan Wójt jeżeli chodzi o ten projekt na przebudowę drogi Kościesze – Strzegocin jak również 

o przebudowę drogi Gąsiorowo – Gnaty Wiśniany. Środków na te dwa zadania które 

pochodziły z tzw. subwencji mostowej. Takie pismo z wyliczeniem, kosztorysami zakresem 

prac zostało przygotowane przez Zarząd Dróg Powiatowych i przyjęte przez Zarząd Powiatu 

na posiedzeniu Zarządu. Pismo  zostało skierowane do Ministerstwa Transportu (dalsza część 

wypowiedzi jest bardzo nie wyraźnie nagrana).  Radna Cygańska i Radny Flat poprosili o 

równiarkę na drogę Sulkowo – Kościesze, koło Pana Cygańskiego i  Pana Kuśmierka. Pan Wójt 

poinformował, że w najbliższym czasie krzaki zostaną na drodze rozepchnięte, tak aby 

poszerzyć dojazd, natomiast na dojazd od Pana Kuśmierka trzeba wywieść kilka samochodów 

żwiru, są tam doły, ten odcinek od strony Kościesz zostanie odkrzaczony. Po krótkiej dyskusji 

na temat dróg na terenie gminy Świercze przewodniczący zamknął posiedzenie XXVI sesji 

Rady Gminy. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Wiesław Kęsicki 

 

Protokół sporządziła: Agnieszka Dębska 
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